
ZÁPIS Č. 3/2005 (159) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  8. BŘEZNA 2005 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 17 senátorů) 
 
Omluveni:   Čechová/FSI, Švec/FIT, Myšulka/FCH, Zderadičková/FP,  

Armutidisová/FaVU 
           
Hosté:    rektor Vrbka, prorektor Švec, kancléřka Vanýsková, 

Ing. Kotek/v zastoupení kvestora, Dr. Lepková/CESA,  
Ing. Bejček/CEVAPO 
 

PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky 
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol  
5. Ekonomické záležitosti 

* Projednání návrhu na úpravu mzdových tarifů VUT 
* Předložení návrhu Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005 

6. Legislativní záležitosti 
* Projednání Harmonogramu voleb do AS VUT a kandidáta na jmenování rektorem a vyhlášení voleb 

7. Různé 
 
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Jednání zahájil předseda AS doc. Zbořil, který úvodem přivítal všechny přítomné. Zápis z minulého zasedání 
AS VUT byl schválen bez připomínek. 
 
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ 
Připomínky nebyly vzneseny, program zasedání AS VUT byl schválen.  
 
 
AD 3) INFORMACE  REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A KANCLÉŘKY 

 Rektor Vrbka 
 Ve dnech 24. a 25. 2. 2005 se na ZČU v Plzni konalo 78. zasedání pléna ČKR za účasti ministryně 

školství P. Buzkové a náměstka P. Koláře. Dále se zúčastnili předseda GA ČR J. Syka, předseda AK M. 
Liška, předseda RVŠ F. Ježek, předsedkyně AV H. Illnerová (usnesení ČKR je Přílohou č. 1 k tomuto 
zápisu).  

 Stanovisko MŠMT k VZ: MŠMT vnímá dopady nového rozdělení institucionální podpory na řešení 
výzkumných záměrů veřejných vysokých škol. Ministryně školství proto umožňuje požádat 
o mimořádnou dotaci z ukazatele „M“ těm vědeckým pracovištím v působnosti MŠMT, která dosahují 
světově významné výsledky a kterým hrozí v důsledku nepřiznání dotace na řešení výzkumného záměru 
odchod mladých vědeckých pracovníků. Žádost je nutno doručit na MŠMT do 21. 3. 2005, ministryně 
školství posoudí žádosti o dotaci a rozhodne o udělení dotace do konce dubna t. r. 

 Financování vědy na VŠ – v průběhu r. 2005 bude vyhlášena soutěž „Výzkumná centra základního 
výzkumu“ s předpokládaným počátkem řešení v r. 2006.  

 Na Rektorátě VUT došlo k personální změně: na návrh zastupujícího kvestora byla odvolána vedoucí 
ekonomického odboru Ing. Ludmila Kačerovská (přechází na jiné místo v rámci Rektorátu VUT), 
metodickým dohledem je dočasně pověřena Ing. Marta Válková, bude vypsáno výběrové řízení 
(v návaznosti na výběrové řízení na místo kvestora). 



 Rektor byl požádán, aby v souvislosti s úspěšnou evaluací v rámci programu TRENDS IV, přednesl 
prezentaci VUT na jednání nejvyššího konventu v Glasgow.  

 Další evaluace VUT se uskuteční ve dnech 10. – 11. 3. 2005, za účasti evropských komisařů (bývalých 
rektorů VŠ), hodnocení se bude týkat zejména manažerských a řídících složek školy.  

 Dne 4. 3. 2005 se konalo jednání Rady pro informační systém VUT.  
 Ve dnech 3. a 4. 3. 2005 se uskutečnilo oponentní řízení výzkumných záměrů řešených v letech 1999 až 

2004, většina záměrů byla zařazena do kategorie A, zbývající záměry do kategorie B, do kategorie C 
nebyl zařazen žádný VZ.  

 Rektor předložil návrh na jmenování nového člena VR VUT – PhDr. Petra Spielmanna, dr.h.c., děkana 
Fakulty výtvarných umění VUT v Brně, který je významnou osobností v oblasti historie umění. Jedním 
z důvodů je i ten, že na VUT jsou všichni děkani fakult členy VR VUT. Návrh bude projednán na příštím 
zasedání AS VUT.  

 Rektor předložil AS VUT Návrh Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005. Tento návrh zpracoval na žádost 
rektora  zastupující kvestor Ing. Kotek, který s ním podrobně seznámil přítomné členy AS VUT v rámci 
bodu 5) Ekonomické záležitosti. 

V následující diskusi k informacím rektora Vrbky vznesla Ing. Hanušová dotaz, zda byl již vyřešen problém 
zařazení děkana FaVU mezi akademické pracovníky. Rektor Vrbka sdělil, že děkan Spielmann byl nedávno  
habilitován a po jmenování docentem bude v rámci nové pracovní smlouvy mezi akademické pracovníky 
automaticky zařazen.  

 Prorektor Švec 
 Prorektor informoval o stavu přihlášek podávaných v rámci přijímacího řízení pro akademický rok 

2005/2006, přihlášky je možné podávat do 15. 3. na FSI, FEKT a FIT  a do 31. 3. na FAST a FCH.  
 Připravuje se vydání nové směrnice o datech, ve spolupráci prorektorů Švece, Raise, Rady pro informační 

systém a CVIS. V nejbližší době bude návrh směrnice předložen cestou kolegia rektora děkanům fakult 
k připomínkování.  

 V návaznosti na nová „Pravidla pro poskytování dotací MŠMT podle zákona o vysokých školách 
veřejným VŠ na ubytování a stravování studentů a na ubytovací stipendia na rok 2005“ stále probíhají 
jednání o ubytovacích stipendiích. Návrh na změnu Stipendijního řádu VUT bude předložen AS VUT 
k projednání do prázdnin.  

 Kancléřka Vanýsková 
 Smlouva o spolupráci mezi VUT a BVV bude podepsána ještě před zahájením veletrhu MOBITEX. 
 Film o VUT bude zkopírován na DVD, rektor Vrbka přislíbil předat DVD všem členům AS VUT 

a kanceláři AS VUT. V této souvislosti vznesla Ing. Hanušová dotaz na prorektora Jančáře, aby upřesnil 
disproporci mezi informací uvedenou ve filmu o VUT a rozpočtovou položkou na vědu a výzkum 
v rozpočtu VUT (cca 261 mil. Kč pro rok 2004). 

 
 
AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  
Informace z jednání Sněmu RVŠ ze dne 17. 2. 2005 přednesly doc. Münsterová a RNDr. Krupková.  

 Doc. Münsterová 
Doc. Münsterová úvodem sdělila, že zápis z jednání Sněmu RVŠ ze dne 17. 2. 2005 je umístěn na 
internetové adrese:  http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=44. Doc. Münsterová dále informovala o následujících 
tématech, kterými se RVŠ zabývá: 
 Strukturální fondy dotované EU a v rámci ČR spravované MPSV – vysoké školy jsou vyzývány, aby do 

4. 4. 2005 podaly co nejvíce kvalitních projektů s tématem „Rozvoj lidských zdrojů“,  neboť jsou vysoce 
spoluzodpovědny za kladné uplatnění projektů a získání finančních prostředků. Předpokládá se, že 
efektivní cestou je vytvoření specializovaných pracovišť na vysokých školách, zaměřených na přípravu 
projektů a doporučuje se tento trend sledovat. Znamená to samozřejmě uvolnit část rozpočtových 
prostředků na tyto účely.  

 Zabezpečování kvality vysokých škol – je důležité téma, které prolíná celým Boloňským procesem. 
Berlínský summit uložil ENQA a s ní spolupracující organizaci, aby pro summit v Bergenu 2005 
připravily evropské standarty kvality. Ty byly v posledním týdnu února předloženy, a to pro vnitřní 
i vnější hodnocení kvality VŠ. Vyplývá z nich potřeba, aby se na vysokých školách vytvořil systém 
a struktura vnitřního hodnocení, jehož úkolem mimo jiné bude poskytovat pravdivé aktuální informace 
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vedení školy pro jeho strategické i operativní rozhodování. Je pravděpodobné, že vytvoření této struktury 
bude muset být rovněž zohledněno při tvorbě rozpočtu školy, případně fakult.  

 Z mnoha jednání na různých úrovních vyplývá naléhavá nutnost zabudovat evropskou dimenzi do 
organizačních struktur vysoké školy a jejích činností (například zahraniční aspekty, vzdělávací činnosti, 
zahraniční aspekty strategického řízení vývoje a výzkumu). Z toho důvodu bude pravděpodobně zapotřebí 
provést odpovídající změny organizačního schématu VUT.  

V průběhu posledního roku funkčního období současného vedení školy i Akademického senátu VUT by 
měly být za uvedeným účelem využity všechny dosavadní zkušenosti a potřebné změny by měly být 
projednány a nastartovány. Doc. Münsterová proto vyzvala Akademický senát VUT, aby své poznatky 
a zkušenosti dal škole a jejímu vedení k dispozici a spolupracoval s ním na uskutečnění potřebných kroků.  
Rektor Vrbka spolu s přítomnými prorektory vyjádřili souhlas s názorem doc. Münsterové a rektor sdělil, že 
vývoj poslední doby skutečně ukazuje, že musí dojít k výrazným změnám. V současné době se již na úrovni 
vedení VUT uskutečnila diskuse k jejich přípravě, pro kterou již jednotliví prorektoři připravili a předložili 
své kvalifikované názory a návrhy.  

 RNDr. Krupková 
Dr. Krupková detailně informovala o bodu 5) projednávaném v rámci programu zasedání Sněmu RVŠ. 
Předseda RVŠ doc. Ježek zpracoval podrobný materiál „Výzkum a vývoj na vysokých školách – analytická 
sonda“, který je sondou do této oblasti a je považován za vstupní podklad pro diskusi. Součástí materiálu 
byly jednotlivé grafy obsažené v druhé části počítačové prezentace materiálu. Na úrovni Rady pro výzkum 
a vývoj proběhlo hodnocení výzkumných pracovišť a institucí, podle dosažených výsledků byly rozděleny do 
čtyř skupin – kategorizace je popsána v písemném materiálu. Z materiálů vyplývá, že vysoké školy 
zhodnotily vložené prostředky na VaV výrazně lépe oproti jiným příjemcům dotace. Informace jsou uvedeny 
na internetových stránkách na adrese: www.vyzkum.cz.  Těmto informacím se Dr. Krupková věnovala, další 
bude sděleno v rámci bodu 7) dnešního zasedání AS.  

Dále Dr. Krupková informovala o bodu 7) jednání Sněmu RVŠ, v rámci kterého předseda pracovní komise 
RVŠ pro vzdělávací činnost doc. Pidra přednesl příspěvek, ve kterém vysvětlil návrh společného projektu 
RVŠ a Sociologického ústavu AV ČR nazvaný „Výzkum akademických pracovníků ČR“.  

V následující diskusi vystoupili Dr. Popela a Ing. Groligová. Mgr. Božek na závěr doporučil rozšířit 
spolupráci s ostatními VŠ v Brně zejména na platformě Brněnského centra evropských studií, které 
pravděpodobně dostane novou dimenzi po vstupu Jm Kraje.  
 
 
AD 5) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 Projednání úpravy mzdových tarifů VUT 
Návrh rektora VUT na změnu mzdových tarifů byl v tištěné formě předložen na minulém zasedání AS VUT,  
v elektronické verzi byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 14. 2. 2005.  

 Vyjádření LK AS VUT 
Návrh byl projednán LK AS VUT dne 22. 2. 2005 – se závěrem LK seznámila doc. Lhotáková: 
LK AS VUT projednala předložený návrh úpravy mzdových  tarifů VUT s účinností od 1. 4. 2005, který AS 
VUT obdržel na minulém zasedání senátu. Legislativní komise připomněla slib rektora Vrbky, že součástem 
VUT bude doporučeno vyplatit rozdíl tarifních mezd od ledna do března 2005 formou odměn a doporučila, 
aby byl tento návrh ošetřen legislativně tak, aby byl postup na všech fakultách jednotný.  

 Vyjádření EK AS VUT 
EK AS VUT projednala předložený návrh na úpravu mzdových tarifů před dnešním zasedáním AS VUT 
s následujícím závěrem: 
EK AS VUT projednala na svém dnešním zasedání návrh úpravy mzdových tarifů bez připomínek 
a doporučuje začlenění příslušných tabulek do aktualizace Mzdového předpisu VUT.  
 
V následující krátké diskusi rektor Vrbka sdělil, že návrh LK AS VUT ošetřit legislativně doporučení 
k vyplacení rozdílu mzdových tarifů od ledna do března 2005 formou odměn na všech součástech jednotně 
není možný z důvodu autonomie fakult.  

Vzhledem k tomu, že ze strany členů AS VUT nebyly k předloženému návrhu vzneseny na dnešním zasedání 
žádné připomínky, bylo přistoupeno k hlasování o schválení předloženého návrhu.  
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Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje změnu Mzdového předpisu VUT – Přílohy č. 1 a Přílohy č. 2 – Mzdové 
tarify a podporuje rektora Vrbku v tom, aby fakultám VUT doporučil vyplatit rozdíl v mzdových tarifech od 
ledna do března 2005 formou odměn.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje změnu Mzdového předpisu VUT – Přílohy č. 1 a Přílohy č. 2 – Mzdové 
tarify a podporuje rektora Vrbku v tom, aby fakultám VUT doporučil vyplatit rozdíl v mzdových tarifech od 
ledna do března 2005 formou odměn.  

 Předložení návrhu Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005  
Návrh Rozpočtu VUT v Brně na rok 2005 zpracoval na základě pověření rektorem v zastoupení kvestora 
Ing. Kotek. Návrh v tištěné formě předal Ing. Kotek na dnešním zasedání předsedovi AS doc. Zbořilovi 
a předsedovi EK Dr. Popelovi. Následně přednesl k předloženému návrhu velmi podrobný komentář. 
Detailně se vyjádřil zejména k tabulkové části rozpočtu, provedl porovnání výše dotace na vzdělávací 
činnost a dotace na specifický výzkum roku 2004 s r. 2005 a hovořil o změnách provedených v návrhu 
v porovnání s rozpočtem r. 2004. Podrobně informoval o plánu stavebních investic (např. areál FIT na 
Božetěchově ul., Sportovní hala v areálu PPV a výstavba pavilonu FEKT na ul. Technické) a rovněž 
informoval o změně ve financování staveb. Dále Ing. Kotek informoval o problematice krytí odpisů, 
interních fondů, zmínil se o projektech FRVŠ, rozvojových projektech a hovořil o financování některých 
dalších součástí VUT (CESA, CEVAPO).  

Následovala diskuse členů AS VUT. Členové AS VUT vznesli např. dotaz, zda všechny fakulty budou moci 
rozpočtově krýt navýšení mzdových tarifů, Ing. Kotek sdělil, že krytí nemá pouze FA a děkan FA byl proto 
požádán, aby současně se žádostí o zamezení tvrdosti výpočtu návrhu dotace pro Fakultu architektury 
předložil ekonomické rozbory hospodaření FA v loňském roce, mzdovou analýzu a další rozbory. Další 
diskuse se týkala zejména plánu stavebních investic a způsobu čerpání rezervního havarijního fondu. Na 
závěr se diskutovalo o doplnění některých tabulek, které požadovala EK AS VUT na základě výsledku 
výjezdního zasedání komise v Hevlíně. Dle názoru členů AS musí být doplněny i předpokládané výnosy 
všech součástí VUT, neboť rozpočet školy musí obsahovat všechny položky, se kterými škola hospodaří. 
V průběhu dalšího jednání se předseda EK Dr. Popela a  doc. Hanáček mimo zasedání AS dohodli s Ing. 
Kotkem na konkrétních tabulkách, které je třeba doplnit – tabulky budou předloženy do konce tohoto týdne. 
Na závěr doc. Zbořil poděkoval jménem AS VUT Ing. Kotkovi za obsáhlý komentář. 
 
 
AD 6) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
Doc. Lhotáková informovala o zasedání LK AS VUT dne 22. 2. 2005, na kterém byl projednán nový návrh 
Harmonogramu voleb do AS VUT pro funkční období říjen 2005 až říjen 2008 a voleb kandidáta na 
jmenování rektorem. Při zpracování návrhu harmonogramu členové LK AS VUT vzali v úvahu skutečnost, 
že mandát současného AS VUT končí dne 29. října 2005, proto navrhli přípravu k volbám provést před 
prázdninami a volby do AS VUT uskutečnit v měsíci říjnu tak, aby se ustavující zasedání nově zvoleného 
AS VUT konalo dne 25. 10. 2005.  

Na zasedání LK AS VUT byl opět přizván JUDr. Králík, aby se znovu vyjádřil k návrhu, který doporučila 
LK AS VUT na svém předcházejícím zasedání dne 25. 1. 2005 ve věci postupu při volbách do studentské 
komory AS VUT – tzn., že studenti, kteří končí bakalářské nebo magisterské studium mají možnost být 
v průběhu měsíce května zvoleni do AS VUT a členy nového senátu se stávají v den ustavujícího zasedání 
AS VUT v říjnu. JUDr. Králík se k návrhu LK AS VUT opět nevyjádřil zamítavě, přesto však připustil, že 
určité riziko v tomto řešení je a bylo by možné členství těchto studentů zpochybnit. Současně sdělil, že se 
jedná o jeho právní názor, ale může existovat i jiný právní výklad,  proto doporučil požádat MŠMT o sdělení 
oficiálního stanoviska. Doc. Zbořil žádost o právní výklad na MŠMT zaslal, MŠMT oficiální stanovisko  
zatím nesdělilo.  
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 PROJEDNÁNÍ HARMONOGRAMU VOLEB DO AS VUT A VOLEB KANDIDÁTA NA JMENOVÁNÍ 
REKTOREM A VYHLÁŠENÍ TĚCHTO VOLEB 

K návrhu nového harmonogramu voleb – verze ze dne 22. 2. 2005 vznesl připomínku předseda AS FAST 
doc. Dalík (rozeslána E-milem všem členů AS VUT dne 2. 3. 2005). Připomínka se týkala časového omezení 
konání voleb do AS VUT na fakultách na dobu od 3. 10. 2005 do 13. 10. 2005 včetně případných 
opakovaných voleb, neboť dle jeho názoru tento termín považuje za velmi diskutabilní vzhledem k níže 
uvedeným omezením. Zdůvodnění: 

1. Podle Čl. 4 Volebního a jednacího řádu AS VUT „Seznamy všech voličů, tj. akademických pracovníků 
i studentů, předá děkan každé fakulty příslušné fakultní volební komisi 15 dní před zahájením voleb.“ 
Budou-li tedy volby probíhat dne 3. 10., bude děkan muset dodat úplné seznamy do 16. 9. 2005, tj. dříve, 
než bude zahájena výuka a tedy než bude přesně známo, kteří studenti do 1. ročníku skutečně nastoupí. 
Tyto seznamy se tedy budou lišit od skutečnosti s relativně velkou chybou. 

2. Účast studentů 1. ročníků ve volbách do AS VUT bezprostředně po začátku výuky je problematická. 

I vzhledem k výše uvedeným důvodům se doc. Dalík domnívá, že fakulty by měly mít právo samy 
rozhodnout, zda volby do AS VUT na své fakultě uspořádají v jarních nebo v podzimních měsících 2005. Na 
základě výše uvedeného zdůvodnění navrhuje doc. Dalík, aby termíny pro volby do AS VUT byly změněny 
takto: 

1. Termín pro zveřejnění kandidátních listin fakultními volebními komisemi navrhuje změnit z „Dne 27. 9. 
2005“ na „Do 27. 9. 2005“. 

2. Termín konání voleb na fakultách navrhuje změnit z „Od 3. 10. do 13. 10. 2005“ na „Do 13. 10. 2005“. 
 
V následující diskusi vystoupili doc. Zbořil, Dr. Kábelová, doc. Hanáček, doc. Münsterová a doc. Lhotáková. 
Po diskusi byl podán návrh, aby se nejdříve členové AS VUT vyjádřili svým hlasováním k protinávrhu doc. 
Dalíka a následně k předloženému návrhu harmonogramu – verze ze dne 22. 2. 2005, ve kterém budou 
provedeny opravy dat tak, aby mohly být kandidátní listiny vyvěšeny v souladu s VJŘ AS VUT. 
Následovalo níže uvedené hlasování o jednotlivých návrzích na usnesení.  
 
Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje výše uvedenou změnu harmonogramu voleb do AS VUT, kterou předložil předseda AS 
FAST doc. Dalík, tj., že volby do AS VUT budou probíhat od května do října 2005 a že jednotlivé fakulty si 
samy budou stanovovat datum konání voleb. 
Hlasování:  
Pro – 3 hlasy 
Proti – 11 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy  
Návrh doc. Dalíka nebyl schválen.  
 
Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje návrh harmonogramu voleb do AS VUT a voleb kandidáta na jmenování rektorem, který 
ustanovuje konání voleb v říjnu 2005 s níže uvedenými úpravami. 
Hlasování: 
Pro – 10 hlasů 
Proti – 6 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 2 
AS VUT schvaluje návrh harmonogramu voleb do AS VUT a voleb kandidáta na jmenování rektorem, který 
ustanovuje konání voleb v říjnu 2005 s níže uvedenými úpravami. 
 

 Úpravy v předloženém návrhu Harmonogramu voleb – verze ze dne 22. 2. 2005  

 V části „Volby do Akademického senátu VUT – termíny“: 
 Opravuje se termín z „Od 3. 10. do 13. 10. 2005“  na „Od 10. 10. do 14. 10. 2005“ – na fakultách 

probíhají volby do AS VUT včetně opakovaných voleb… 
 Opravuje se termín z „Do 14. 10. 2005“ na „Do 17. 10. 2005“ – fakultní volební komise předají 

písemné protokoly o volbách volební komisi VUT prostřednictvím kanceláře AS VUT... 
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 V části „Volba kandidáta na jmenování rektorem VUT – termíny“: 
 V termínu „Do 18. 10. 2005“ se upravuje původní text „akademické senáty fakult podají písemné 

návrhy kandidátů...“ na text  „všichni oprávnění podají písemné návrhy kandidátů...“ 
 V termínu „Dne 25. 10. 2005 – ustavující zasedání AS VUT“ se upravuje původní text v závorce ve 

druhé odrážce „(v termínu od 26. 10. 2005 do 4. 11. 2005)“ na text „(v termínu do 4. 11. 2005)“.  
 

 Vyhlášení voleb 

Následovalo hlasování členů AS VUT o usneseních týkajících se vyhlášení voleb do AS VUT a volby 
kandidáta na jmenování rektorem. 
 
Návrh na usnesení:  
Akademický senát VUT vyhlašuje volby do AS VUT pro funkční období říjen 2005 až říjen 2008.  
Hlasování: 
Pro – 14 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 3 
Akademický senát VUT vyhlašuje volby do AS VUT pro funkční období říjen 2005 až říjen 2008.  
 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT žádá akademické senáty fakult, aby jmenovaly své zástupce do volební komise 
VUT a jméno zástupce sdělily Kanceláři AS VUT na adresu cardova@ro.vutbr.cz do 31. 3. 2005.  
Hlasování: 
Pro – 14 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 4 
Akademický senát VUT žádá akademické senáty fakult, aby jmenovaly své zástupce do volební komise 
VUT a jméno zástupce sdělily Kanceláři AS VUT na adresu cardova@ro.vutbr.cz  do 31. 3. 2005.  
 
Návrh na usnesení:  
Akademický senát VUT vyhlašuje volby kandidáta na jmenování rektorem VUT pro funkční období únor 
2006 až leden 2009.  
Hlasování: 
Pro – 15 hlasů  
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 5 
Akademický senát VUT vyhlašuje volby kandidáta na jmenování rektorem VUT na období únor 2006 až 
leden 2009.  
 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT vyzývá akademické senáty fakult, aby jmenovaly své zástupce do volební 
a návrhové komise a jméno zástupce sdělily Kanceláři AS VUT na adresu cardova@ro.vutbr.cz  do 31. 3. 
2005. 
Hlasování:  
Pro – 15 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 6 
Akademický senát VUT vyzývá akademické senáty fakult, aby jmenovaly své zástupce do volební 
a návrhové komise a jméno zástupce sdělily Kanceláři AS VUT na adresu cardova@ro.vutbr.cz do 31. 3. 
2005. 
 
Předsedkyně LK doc. Lhotáková v souvislosti s doporučením LK AS VUT vyzvala AS VUT, aby přijal 
usnesení týkající se revize vnitřních předpisů fakult. AS VUT dále hlasoval o následujícím návrhu na 
usnesení.  
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Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT vyzývá akademické senáty fakult, aby zkontrolovaly své volební a jednací řády 
a statuty fakult, a posoudily jejich soulad s novým zněním Statutu VUT a Volebního a jednacího řádu AS 
VUT.  Vzhledem k tomu, že byly vyhlášeny volby do AS VUT, volby kandidáta na jmenování rektorem a na 
většině fakult budou probíhat i volby do fakultních senátů pro nové funkční období, je nutné předložit 
případné návrhy na změny vnitřních předpisů fakult Akademickému senátu VUT k projednání co nejdříve.  
Hlasování: 
Hlasování:  
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů  
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
UAS 7 
Akademický senát VUT vyzývá akademické senáty fakult, aby zkontrolovaly své volební a jednací řády 
a statuty fakult, a posoudily jejich soulad s novým zněním Statutu VUT a Volebního a jednacího řádu AS 
VUT.  Vzhledem k tomu, že byly vyhlášeny volby do AS VUT, volby kandidáta na jmenování rektorem a na 
většině fakult budou probíhat i volby do fakultních senátů pro nové funkční období, je nutné předložit 
případné návrhy na změny vnitřních předpisů fakult Akademickému senátu VUT k projednání co nejdříve.  
 
 
AD 7) RŮZNÉ 

 Dr. Krupková doplnila informace, které přednesla v rámci bodu 4) dnešního zasedání, týkající se 
připravované zásadní změny v hodnocení výzkumu a vývoje na VŠ. Podle této nové metodiky budou 
vysoké školy na základě zhodnocení zařazeny do tří kategorií, na základě kterých jim budou přidělovány 
finanční prostředky: první kategorie = nejlepší výsledky (přidělované finanční prostředky budou 
navýšeny); druhá kategorie = středně dobré výsledky (přidělované finanční prostředky zůstanou stejné); 
třetí kategorie = špatné výsledky (přidělované finanční prostředky budou sníženy).  

Dr. Krupková velmi podrobně prostudovala různé odkazy uvedené na Internetu a zpracovala souhrnný 
materiál (viz www.vyzkum.cz), ze kterého lze odvodit, jak úspěšné bylo VUT při hodnoceních. Tento 
materiál bude Přílohou č. 3 k zápisu z dnešního zasedání AS VUT. 

Metodika hodnocení výzkumu a vývoje a jeho výsledků byla zpracována Radou pro výzkum a vývoj 
(RVV) a Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy podle Usnesení vlády ze dne 23. června 2004 č. 
644 k hodnocení výzkumu a vývoje. Metodiku v říjnu 2004 podepsali Ing. Jahn a Dr. Buzková. Metodika 
je v tuto chvíli závazná.  

Metodika byla detailně diskutována a připomínkována na RVV a v jejích odborných komisích. Členem 
odborné komise pro vědy neživé přírody a inženýrství je prorektor VUT prof. Jančář. 

V rámci nové metodiky mají být hodnoceny pouze tyto výsledky: 
 články v časopisech s nejvyšším impakt faktorem (různým dle oboru), patenty a vybrané aplikované 

výstupy – nejvyšší váha, 
 články v časopisech s průměrným impakt faktorem, odborné knihy a články v odborných knihách – 

průměrná váha, 
 články v časopisech s nízkým impakt faktorem, články ve vybraných neimpaktovaných časopisech – 

nejnižší váha. 
Jako zdroj údajů pro hodnocení má být využit RIV. 

V této souvislosti poukázala Dr. Krupková na skutečnost, že chybou pracovníka CVIS nebyly FEKTu 
vykázány do centrální databáze RIV žádné výsledky za rok 2003, které byly vloženy do databáze VUT –  
tím bylo vykázáno pouze 29 výsledků, na kterých pracovníci FEKT spolupracovali s jinými fakultami 
a nebylo vykázáno cca 1000 výsledků, což mohlo znatelně negativně ovlivnit dotaci na specifický 
výzkum pro VUT na rok 2005. 

Ing. Hanušová vznesla dotaz na vedení VUT, jakým způsobem se provede kontrola správnosti zápisů 
u jiných fakult, kdo ji provede, do kdy a kdo za ni bude odpovědný.  

Dále Ing. Hanušová položila dotaz, odkdy jsou relevantní informace týkající se změny v hodnocení 
výzkumu a vývoje na VŠ zveřejněny na příslušné stránce Internetu. Dr. Krupková odpověděla, že první 
informace byly uvedeny již před rokem, stále se doplňují, metodika má být dopracována do září 2005.  
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Následovala diskuse, ve které členové AS VUT konstatovali, že nové hodnocení vědy a výzkumu je 
strategicky důležité pro další financování VUT, proto by měl být AS VUT o této problematice 
informován. Předseda AS VUT doc. Zbořil byl pověřen požádat prorektora Jančáře o písemné 
zodpovězení následujících dotazů: 

 zda bylo ve Vědecké radě VUT projednáno, které z časopisů doporučuje VR VUT zařadit do seznamu 
neimpaktovananých časopisů; 

 jakým způsobem byli o přípravách nového způsobu hodnocení výzkumu a vývoje informováni 
proděkani pro vědu a výzkum VUT a akademická obec; 

 kde by měli zaměstnanci VUT publikovat výsledky svého výzkumu, aby mohly být hodnoceny 
v rámci nové metodiky; 

 jaká je strategie VUT vyplývající z nové metodiky hodnocení vědy a výzkumu pro další léta.  
 
 Členové EK AS VUT se dohodli, že příští zasedání komise se bude konat v úterý 22. 3. 2005.  

 
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 5. dubna  2005 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
 
 
 
 
 
omluven ze zasedání AS VUT z důvodu nemoci 

                  Ing.  Jaroslav Švec                                                                   Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
   předseda Studentské komory AS VUT                                                           předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
 
PŘÍLOHY: 
1. Usnesení 78. zasedání České konference rektorů 
2. Harmonogram voleb do Akademického senátu VUT pro funkční období říjen 2005 až říjen 2008 a volby 

kandidáta na jmenování rektorem pro funkční období únor 2006 až leden 2009  
3. Materiál zpracovaný Dr. Krupkovou – výsledky hodnocení VaV 
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